
PROTOKÓŁ Nr XXXVIII/2013
z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska

z dnia 30 grudnia 2013 roku
W sesji udział wzięli:
a) czternastu radnych Rady Gminy - nieobecna E. Fryckowska

                                                                             spóźniony I. Ziółkowski

b)  Zastępca Wójta Gminy - Tadeusz Bejnarowicz
c) Skarbnik Gminy - Marek Malinowski
d) Radca Prawny - Artur Madeła

Porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe:
a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad,
b) przyjęcie porządku obrad,
c) przyjęcie protokołu z  XXXVII sesji Rady Gminy VI kadencji,

2. Podjęcie uchwał w sprawie:
a)  przystąpienia  Gminy  Dębnica  Kaszubska  do  Stowarzyszenia  „Lokalna Grupa
Działania Partnerstwo Dorzecze Słupi”,
b) „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na
rok 2014” oraz „Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2014”, 
c) zmian w budżecie gminy na 2013 r..

3. Przyjęcie Planu nabywania  nieruchomości na terenie gminy Dębnica Kaszubska z
dnia 19.12.2013 r.

4. Interpelacje radnych. 
5. Wolne wnioski, zapytania i informacje.
6. Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji.
7. Zamknięcie obrad.  

Przebieg sesji:
 

1a/
Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś dokonała otwarcia sesji Rady Gminy

stwierdzając prawomocność obrad. Otwarcia dokonała o godz.10.10 w Sali konferencyjnej
Urzędu Gminy. Następnie powitała Radnych i gości przybyłych na sesję Rady Gminy.

b/
 Przewodnicząca  Rady  Gminy  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  przebieg  sesji
zawarty jest w porządku obrad, z którym Radni się zapoznali.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  zwróciła  się  z  pytaniem,  czy  są  uwagi  do
przedstawionego porządku obrad.
Nie wniesiono uwag do porządku obrad.

c/
Do   protokołu   nr   XXXVII  z  dnia 11 grudnia  2013 r. z  sesji  Rady Gminy uwag nie
wniesiono.

W wyniku głosowania protokół został przyjęty jednogłośnie /13 za, 0 przeciw, 0
wstrzymujących /.

Ad 2
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poprosiła  Radną  A.  Łomżę  o  odczytanie



projektu uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Dębnica Kaszubska do Stowarzyszenia
„Lokalna Grupa Działania Partnerstwo Dorzecze Słupi”. 
Radna A. Łomża odczytała projekt uchwały  /załącznik Nr 1 do protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  
i opiniowany przez  Komisje Rady i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do
projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  zarządziła  głosowanie  nad  przyjęciem  projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie  /13  za,  0
przeciw, 0 wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr XXXVIII/276/2013 i stanowi załącznik Nr  6 do protokołu.

b/

Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poprosiła  Radną  A.  Łomżę  o  odczytanie
projektu  uchwały  w  sprawie   „Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania
Problemów  Alkoholowych  na  rok  2014”  oraz  „Gminnego  Programu  Przeciwdziałania
Narkomanii na rok 2014” . 
Radna A. Łomża odczytała projekt uchwały  /załącznik Nr 2 do protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  
i opiniowany przez  Komisje Rady i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do
projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  zarządziła  głosowanie  nad  przyjęciem  projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie  /14  za,  0
przeciw, 0 wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr XXXVIII/277/2013 i stanowi załącznik Nr  7 do protokołu.

c/

Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poprosiła  Radną  A.  Łomżę  o  odczytanie
projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2013 r.. 
Radna A. Łomża odczytała projekt uchwały  /załącznik Nr 3 do protokołu/.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  
i opiniowany przez  Komisje Rady i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do
projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  zarządziła  głosowanie  nad  przyjęciem  projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie  /14  za,  0
przeciw, 0 wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr XXXVIII/278/2013 i stanowi załącznik Nr  8 do protokołu.



Ad 3

Jadwiga  Karaś  –  Przewodnicząca  Rady  poinformowała,  że  Plan    nabywania
nieruchomości na terenie Gminy Dębnica Kaszubska  z dnia 19.12.2013 roku / załącznik
nr 4/ był omawiany i opiniowany przez  Komisję Rady.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do
planu.

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego Planu. 

Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  zarządziła  głosowanie  nad  Planem  nabywania
nieruchomości na terenie Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 19.12.2013 r.. 

W wyniku głosowania  Plan nabywania  nieruchomości na terenie Gminy Dębnica
Kaszubska z dnia 19.12.2013 r. został  przyjęty jednogłośnie /14 za, 0 przeciw, 0
wstrzymujących/  

Ad 4

 Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Radnych o składanie interpelacji.

Na wstępie przypomniała Radnym, że na ostatniej sesji interpelacje złożył Radny I.
Ziółkowski. Poinformowała, że Radny otrzymał odpowiedź na interpelację. Zwróciła się z
zapytaniem, czy odpowiedzi satysfakcjonuje Radnego?
Radny I.  Ziółkowski  poinformował,  że jego interpelacja została przekazana do Zakładu
Energetycznego i oczekuje na odpowiedź. Nadmienił, że jego intencją nie jest całkowita
usunięcie tego słupa ale jego poprawa.

Zastępca  Wójta  poinformował,  że  rozmawiał  telefonicznie  z  przedstawicielami  Zakładu
Energetycznego i otrzymał informację, że w chwili obecnej nie ma fizycznej możliwości na
realizację tego zadania. Nadal trwa usuwanie skutków „Ksawerego”. Sadzi, ze do końca
stycznia nastąpi realizacja zgłoszonego problemu.

Ad 5 - 6    

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła o składanie wniosków i zapytań.

Wiceprzewodnicząca  rady  A.  Łomża  zwróciła  się  z  zapytaniem,  czy  Gmina  otrzymała
nowy samochód? Jeżeli tak, to gdzie on jest?

Zastępca Wójta  poinformował,  że strażacy z jednostki  w Dębnicy Kaszubskiej  odebrali
samochód w samą wigilię. Ma nadzieje, że w najbliższym czasie Radni będą mieli okazję
go zobaczyć.

Radny M. Mnich zawrócił się z zapytaniem, czy Zastępca coś wie na temat powstania
nowego klubu sportowego w Dębnicy Kaszubskiej?

Zastępca Wójta poinformował, że w Dębnicy Kaszubskiej jest grupa zwolenników tenisa
stołowego. Są to osoby w rożnym wieku. Ta grupa chce to sformalizować i złożyła wniosek
w Starostwie  o  zarejestrowanie  stowarzyszenia zwykłego.  Chcą w rożnych imprezach,
także tych na zewnątrz, reprezentować gminę.



Radna I. Tabaka poinformowała, że na terenie gminy jest duża ilość osób uprawiających
ten sport. W ostatnią sobotę, zgodnie z kalendarzem imprez sportowych, w Motarzynie
odbył się Turniej Tenisa Stołowego o puchar Wójta Gminy. Impreza cieszyła się dużym
powodzeniem. Wzięło w nim udział wielu uczestników.

Radny K. Żukowski uważa, że to wszystko do końca nie jest far.  Uważa, że ta impreza
była  za  mało,  za  słabo  rozpropagowana  w  terenie  naszej  gminy.  Nie  wszyscy  mieli
informacje o tej imprezie. 

Radna I.  Tabaka zauważyła,  że  była  to  impreza  gminna o Puchar  Wójta.  Informacja
poszła w teren poprzez działaczy sportowych.

Radny K. Żukowski  zauważył,  że co raz bardziej  skłania się do koncepcji  Wójta by w
strukturze Gminnego Ośrodka Kultury znalazł się także sport.

Radny A. Ślipek uważa, że takie informacje w teren powinny także trafiać przez sołtysów.
Radny  P. Pałubicki  zwrócił  się  z  zapytaniem,  dlaczego  Radni  atakują  radną  Tabakę?
Uważa, że radna nie ponosi odpowiedzialności za słaby przepływ informacji. 

Radna I. Tabaka nie czuje się winna temu, ze jest tak słaby przepływ informacji. Uważa, że
nie wszyscy czytają ogłoszenia. 

Przewodnicząca  Rady  J.  Karaś  także  uważa,  że  informacja  w  teren  o  wszystkich
wydarzeniach winna iść przez sołtysów. 

Radna I. Tabaka zauważyła, że informacja poszła w teren poprzez działaczy sportowych.
Taka forma była przyjęta już wcześniej. Nie ponosi winy za to, że do wszystkich nie trafiła.

Radny P. Pałubicki uważa, ze ten turniej to fajna rzecz, godna kontynuacji.

Radna I. Tabaka zauważyła, że w Turnieju wzięło udział ok. 50 uczestników. 

Radny  P. Pałubicki  uważa,  że  w  całej  tej  sytuacji  część  winy  należy  przypisać  także
urzędowi.   Jego  zdaniem  informacja  o  tym  turnieju  winna  znaleźć  się  na  stronie
internetowej  Urzędu.  Jednocześnie  zauważył,  ze  jego  zdaniem  nowy  BIP  jest  mało
czytelny. Stary był bardziej czytelny. Prosi także o zamieszczanie  większej ilości informacji
na temat życia gminy na stronach internetowych. 

Zastępca Wójta odnośnie nowo powstającego klubu sportowego poinformował, że osoby
grające w tenis stołowy chcą zaistnieć także w Radzie Sportu. Uważa, że osoby, które
obecnie uprawiają ten sport mogą w ten sposób przyciągnąć młodsze pokolenie. Obecnie
wiele  osób starszych uprawia tenis  stołowy. Chcemy także tę  dziedzinę propagować i
rozwijać  w  terenie.  Uprawianie  tej  dziedziny  nie  wymaga dużych  nakładów. Do  chwili
obecnej osoby grające w Dębnicy Kaszubskiej wynajmują sale gimnastyczne na własny
koszt. Powołanie stowarzyszenia ułatwi pozyskiwanie środków, np. na transport.

Radna B. Stachowicz poinformowała, że u niej w miejscowości  także nie spotkała się z
informacją o tym turnieju. Także uważa, że informacje do mieszkańców winny trafiać przez
sołtysów.

Wiceprzewodnicząca Rady A.  Łomża zwróciła się z  zapytaniem, czy Gmina ma jakieś
oszczędności z tytułu odśnieżania w 2013 r.?



Skarbnik poinformował, że oszczędności z tego tytułu wyniosły w 2013 r. ok. 30 tys. zł.
Zaoszczędzone środki zostały wykorzystane na remonty dróg.

U. Rączka – Sołtys wsi Motarzyno poinformowała, ze nie otrzymała odpowiedzi pisemnej
na  zgłoszone  wnioski  na  ostatniej  sesji.  Odnośnie  zamieszczania  informacji  o
wydarzeniach w internecie uważa, że ten pomysł nie do końca się sprawdzi. Uważa, że
nie jest to tania usługa, i że nie wszystkich mieszkańców Gminy stać na internet. Także
jest za tym, by wszystkie wydarzenia były przekazywane do wiadomości mieszkańcom
przez sołtysów.  Ponadto prosi o wymianę tablicy sołeckiej  w Motarzynie. Obecna jest
bardzo stara – zabytkowa ,  i  jest  bardzo zniszczona. Zwraca się z zapytaniem, czy w
przeciągu najbliższych 3 miesięcy  planuje  się  zatrudniać  pracowników w ramach prac
publicznych,  interwencyjnych  czy  społeczno  -  użytecznych  z  przeznaczeniem  do
odśnieżania czy utrzymania porządku we wsi? Od 01 stycznia nie będzie miała nikogo do
tych prac. 

Radny P. Pałubicki zauważył, że Wójt ma 30 dni na udzielenie odpowiedzi.  

Radca Prawny zwrócił się z pytaniem do Radnego Pałubickiego, skąd wziął ten termin?

Radny P. Pałubicki poinformował, że jest to zgodne z KPA.

Radca Prawny poinformował, że odpowiedź winna być udzielona bezzwłocznie.

Zastępca Wójta przeprosił za nieobecność Wójta na dzisiejszej sesji. Zapewnił, że Pani
Sołtys otrzyma odpowiedź na piśmie. Poinformował, że niektóre poruszane zagadnienia
dotyczą  współpracy  ze  Starostwem.  Obecnie  czekamy  na  wizytę  Starosty.  Odnośnie
remontu  świetlicy  w  budynku  starej  szkoły  po  pożarze  poinformował,  że  prace  się
przedłużają z uwagi na brak środków w budżecie. Często muszą podejmować decyzję na
co  je  przeznaczyć.  Jeżeli  chodzi  o  remonty  to  pierwszeństwo  zawsze  mają  budynki
mieszkalne. Obecnie znaleźliśmy środki na wymianę instalacji elektrycznej. Ma nadzieję,
że ta świetlica do końca lutego będzie oddana do użytkowania społeczeństwu. Na takie
cele w 2013 r. brakowało nam środków na te cele. Zachęcano lokatorów mieszkań w tym
budynku, by sami z siebie, w zamian za czynsz, zajęli się remontem swoich lokali. Złożyli
tylko deklarację i na tym się skończyło. Nic z siebie nie dali. Na temat rzędu zatrudnienia w
2014 roku na chwilę obecną nic nie wiadomo. Liczymy, że w 2014 roku, tak jak w roku
bieżącym, od lutego zatrudnimy 20 osób w ramach prac społeczno – użytecznych. Teraz
do końca lutego zatrudniamy 3 osoby w ramach prac interwencyjnych oraz 4 osoby w
ramach prac publicznych. Te osoby zatrudnione są na konto umów na przyszły rok. Te
osoby  realizują  zadania  związane  z  dowozem  dzieci  do  szkół.  Musimy  realizować  to
zadanie. Ma jednak nadzieję, ze rok 2014 będzie lepszy od 2013 jeżeli  chodzi o ilość
zatrudnianych  osób  w  ramach  różnych  prac  organizowanych  przy  współudziale
Powiatowego Urzędu Pracy. Zapewnił, że kandydatury osób do prac będą konsultowane z
sołtysami i  radymi.  Zdaje sobie sprawę, że są lepsi  i  gorsi.  Od osób zatrudnionych w
ramach  prac  społeczno –  użytecznych,  które  zatrudniane  są  na  2  godziny, za  300  zł
miesięcznie, nie wiele można oczekiwać. Odnośnie tablic informacyjnych poinformował, że
rozpozna temat, bo ten temat dotyczy nie tylko tego sołectwa, i udzieli odpowiedzi.

K. Szłapa – Sołtys wsi Podole Małe zwróciła się z następującymi zapytaniami: 

– czy plac zabaw w Podolu będzie naprawiony i ogrodzony,

– kiedy  zostaną  wykonane  prace  przy  poboczach.  Pobocza  są  bardzo  wysokie,



skruszyły się,

– czy  końcowe  odcinki  drogi  w  Podolu  (Siatkowski,  Łapiński)  będą  wykonane  w
nawierzchni asfaltowej?

Zastępca poinformował, że jeden z placów zabaw po ostatnich wichurach został został
zgłoszony  do  ubezpieczyciela,  gdyż  zamontowane  urządzenia  zostały  zniszczone.
Odnośnie placu zabaw w Podolu Małym, to przypomniał, ze jest to jeden z pierwszych
placów zabaw zamontowanych na terenie Gminy.  Te urządzenia po 10 latach nie nadają
się do użytkowania, należy je wymienić. W 2014 roku ta miejscowość będzie brana pod
uwagę  jeżeli  chodzi  o  wymianę  zamontowanych  na  tym  placu  urządzeń.  W  sprawie
poboczy poinformował, że jeszcze nie udało się dowieść kruszywa. Zwraca uwagę na fakt,
że ten okres między świętami a nowym rokiem jest bardzo niekorzystny dla pracodawców.
Wielu  pracowników  wykorzystuje  urlopy  wypoczynkowe.  Odnośnie  dokończenia  prac
drogowych w tej miejscowości nie potrafi nic powiedzieć. Na chwilę obecną nie ma jeszcze
planu  prac  na  drogach na  2014 r.  Jest  dużo  potrzeb w  tym zakresie.  Prace będą  w
pierwszej kolejności wykonywane na drogach najbardziej potrzebujących.

K. Szłapa zwraca się z pytaniem, jak w 2014 r. będą realizowane prace przy budowie sieci
kanalizacyjnej?

Zastępca poinformował, ze prace przebiegają bez zakłóceń.

U. Cichońska – Sołtys wsi  Dobieszewo zwróciła się z zapytaniem, czy planowane jest
utwardzenie w 2014 roku drogi na cmentarz w Dobieszewie?

Zastępca  poinformował,  że  to  zadanie  jest  w  zamyśle  od  dawna  i  jest  powiązane  z
planowaną inwestycją budowy turbin wiatrowych. Przez cały czas myślimy o trwałym jej
utwardzeniu.

K. Szłapa uważa, że do czasu jej utwardzenia należy ją wyprofilować, bo obecnie jest tam
koryto.

U.  Rączka  poinformowała,  że  perzy  wjeździe  do  Motarzyna  jest  umieszczona  tablica
unijna, która się połamała. 

Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  do  biura  rady  w  okresie
międzysesyjnym wpłynęła następująca korespondencja:

1)  Pismo  z  Pomorskiego  Urzędu  Wojewódzkiego  Nr  NK-VI.4131.154.2013.IŁ  z  dnia
20.12.2013  r.  dot.  zawiadomienia  o  wszczęciu  postępowania  nadzorczego  w  sprawie
uchwały XXXVI/264/2013 z dnia 13.11.2013 r. w sprawie uchwalenia miejscowego planu
zagospodarowania  przestrzennego  dla  obszaru  położonego  w  miejscowości  Dębnica
Kaszubska (PÓŁNOC II obszar „A” - zabudowa mieszkaniowa). Poinformowała, że Radni
przed sesją zapoznali się z treścią tego pisma i przygotowywanej odpowiedzi przez Urząd.
(Pismo znajduje się w teczce OG.0007).

2) Anonim z dnia 18.12.2013 r. ( data wpływu do Urzędu Gminy 24.12.2013 r). Zapoznała
Radnych z treścią pisma. (załącznik Nr 5 do protokołu).

3) odpowiedź Wójta Gminy na pismo p. Wickiego Wickiego z dnia 22 listopada 2013 r.
(data  wpływu do urzędu:  26.11.2013 r.)  w sprawie wezwania do usunięcia  naruszenia



prawa. Dotyczy wysokości stawki podatku rolnego. Zapoznała Radnych z treścią pisma
Wójta Nr FR.3111.31.2013FW z dnia 13.12.2013 r.(teczka OG.0004).

Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zwróciła się z zapytaniem, czy mamy jakąś wiedzę w
sprawie złożonej skargi przez p. Wickiego? 

Zastępca  poinformował,  że  pani  Richert  w  imieniu  p.  Wickiego  złożyła  wniosek  o
zaświadczenie,  że  p.  Wicki  jest  rolnikiem.   Wszyscy  wiedzą,  że  jest  rolnikiem.
Odmówiliśmy wydania takiego zaświadczenia ponieważ p. Wicki nie ma ziemi. Pan Wicki
odwołał się do Kolegium. Poinformował, że p. Wicki nie jest płatnikiem podatku rolnego. 

     Następnie Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś złożyła wszystkim obecnym na sali
życzenia Noworoczne.      

Ad 7      

Jadwiga  Karaś  Przewodnicząca  Rady  Gminy,  o  godzinie  11.15 dokonała
zamknięcia obrad XXXVIII sesji Rady Gminy po wyczerpaniu porządku obrad. 

Protokołowała:                                                                                                            Przewodnicząca

Teresa Kozdroń-Kołacka                                                                            Rady Gminy   
                                                                                                                /-/Jadwiga Karaś  

                                   
  


